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odNOWA 

Stowarzyszenie, jak co roku 

zaproponuje zajęcia dla dzieci w 

czasie ferii zimowych. Wkrótce 

szczegółowy harmonogram na 

p l a k a t a c h  i  s t r o n i e 

www.glogoczow.pl 

Na razie zdradzimy tylko tyle, 

że ferie rozpoczniemy 31 stycz-

nia razem z CINEMA PARK w 

CINEMA CITY BONARKA. W 

planie są również m.in. zajęcia 

plastyczne i kulig. Planujemy 

także niespodziankę o której za-

decydujecie Wy-mali i duzi 

Mieszkańcy Gło go czowa .  

C z y t a j c i e  u w a ż n i e 

www.glogoczow.pl !!! 

ZAPRASZAMY 

S T O W A R Z Y S Z E N I E  

W S P I E R A N I A  I N I C J A T Y W  G Ł O G O C Z O W A  

KONKURS — START 

24.01 godz. 18:00 

Ile bramek strzeliła druży-

na ISKRA GŁOGOCZÓW 

w sezonie jesień 2010? 

Pierwszych 5 osób, które 

na adres  

odnowa@glogoczow.pl  

prześle prawidłową odpo-

wiedź otrzyma upominki. 
Zamknięcie konkursu  27.01 godz. 18:00 

EGZEMPLARZ BEZPŁATNY      nakład 1200 sztuk 

BDI Listopad i Grudzień obfitował 

w wydarzenia związane z planami roz-

budowy drogi nr 52 tzw. bielszczanki. 

Za materiałami dostępnymi na stronach 

internetowych GDDKiA oraz gminy 

Sułkowice od 10 listopada podawali-

śmy na stronie www.glogoczow.pl pla-

ny rozbudowy oraz najważniejsze in-

formacje. Zachęcaliśmy również do 

udziału w konsultacjach społecznych, 

które odbyły się w Krzywaczce oraz do 

składania ankiet zawierających uwagi 

do planowanej inwestycji. Ponieważ po 

spotkaniu w Krzywaczce, w którym 

uczestniczyła grupa mieszkańców Gło-

goczowa, wciąż było jeszcze dużo wąt-

pliwości, Sołtys wsi Głogoczów Jan 

Kantor zwołał zebranie Rady Sołeckiej, 

w którym w charakterze gości, wzięli 

licznie udział mieszkańcy z dzielnic 

przylegających do projektowanej drogi 

BDI. Kolejnym działaniem Rady So-

łeckiej i Radnych było spotkanie z Bur-

mistrzem Myślenic oraz z przedstawi-

cielem Pracowni Inżynierskiej Klotoida 

Panem Zbyszkiem Andrzejem. Sołtys 

wraz z Radnymi przedstawili postulaty 

dotyczące wybranej trasy przebiegu 

BDI przez Głogoczów, czyli wariantu 

II. Projektant otrzymał także wypełnioną 

przez Radę Sołecką ankietę dot. BDI, za-

wierającą najważniejsze uwagi do projek-

tu. Jednym z efektów tego spotkania jest 

pozytywne odniesienie się projektantów 

do postulatu mieszkańców: budowy tune-

lu w pobliżu obecnego wiaduktu. Szcze-

gółowa notatka z powyższego spotkania 

jest dostępna na stronie internetowej. 

Zachęcamy do włączenia się w dysku-

sję, przesyłanie nam aktualnych informa-

cji oraz do śledzenia sprawy na 

forum.glogoczow.pl w zakładce lokalna 

demokracja. Niestety nie mamy co liczyć, 

że Gmina Myślenice będzie wysyłać nam 

komunikaty związane z tą inwestycją - na 

stronie internetowej Miasta i Gminy My-

ślenice nie znaleźliśmy żadnej informacji 

o konsultacjach społecznych, potrzebie 

wypełnienia ankiet, itd.  

Problem BDI jest obecny na szczęście 

w innych mediach. W dniu 20.12.2010 o 

godz. 18:30 w Kronice Krakowskiej zo-

stał wyemitowany reportaż, w którym 

mieszkańcy Głogoczowa poruszali nie-

które problemy związane z rozbudową 

drogi m.in. ryzyko zablokowania zako-

pianki poprzez wzmożony ruch na odcin-

ku Kraków-Głogoczów, wzrost zagroże-

nia powodziowego w Głogoczowie. 

BESKIDZKA DROGA INTEGRACYJNA 
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Ostatnie miesiące 2010 r. upłynęły 

pod znakiem Wyborów Samorządo-

wych. 

21 XI Mieszkańcy wybrali przedsta-

wicieli do władz samorządowych. Bur-

mistrzem na kolejną kadencję został 

wybrany Maciej Ostrowski. W Radzie 

Powiatu nie znalazł się żaden z głogo-

czowskich kandydatów. Natomiast do 

Rady Miasta i Gminy Myślenice man-

dat Radnej uzyskały Panie Wiesława 

Syrek i Agnieszka Węgrzyn. Czekają 

nas jeszcze wybory Sołtysa i Rady So-

łeckiej. Odbędą się prawdopodobnie w 

marcu br. 

W poprzednim numerze „odNowy” 

pisaliśmy o kompetencjach radnych w 

artykule „Czy wiesz na co radni mają 

wpływ?”. Obecnie rozpoczynamy kam-

panię „Sprawdź co robi Twój samo-

rząd”. Kampania ta ma na celu rozwój 

społeczeństwa obywatelskiego, czyli 

takiego, w którym poszczególne osoby 

czują się obywatelami swojego państwa 

i członkami społeczności lokalnych. 

Rozumieją i uznają wspólne interesy, 

czują się współodpowiedzialne za roz-

wój społeczności. Jednocześnie znają 

swoje prawa, określające w jaki sposób 

mogą korzystać z osiągnięć społecz-

nych, uczestniczyć w sprawowaniu 

władzy i w jej kontroli. 

Jednym z podstawowych warunków 

rozwoju społeczeństwa obywatelskiego 

jest dostępność do informacji. 

Naturalne jest również to, iż Miesz-

kańcy, którzy przydzielili mandaty 

Radnym mają prawo spodziewać się 

realizacji przedwyborczych obietnic. 

Może nie natychmiastowych rozwią-

zań, jednak przynajmniej jakiś planów 

na najbliższe miesiące kadencji. 

Czego więc możemy się spodziewać 

w Głogoczowie? Poniżej powrócimy 

do materiałów wyborczych obu Pań. 

Liczymy również na to, iż Radne 

będą na bieżąco informowały Miesz-

kańców o podejmowanych działaniach 

służących nie tylko realizacji przedwy-

borczych obietnic, ale także obejmują-

cych cały zakres kompetencji Rady 

Gminy. Stowarzyszenie jest otwarte na 

współpracę i oferuje możliwość za-

mieszczania informacji zarówno na 

łamach gazety odNOWA jak i na 

www.glogoczow.pl. 

Mieszkańcy zapewne liczą w tej 

kwestii na Radną Agnieszkę Węgrzyn, 

spodziewając się nowoczesnych środ-

ków przekazu informacji. Po pierw-

szych rozmowach Radna deklaruje wy-

korzystywanie stron www, jednak ma 

na myśli własną stronę internetową na 

platformie urzędu gminy. Radna w 

kampanii obiecała także, że będzie 

pełnić dyżury w celu kontaktu z 

Mieszkańcami. Zapewne wkrótce 

ogłosi ich terminy i miejsce. Jak nato-

miast kontakt z Mieszkańcami widzi 

Radna Wiesława Syrek? Zgodnie z 

informacją uzyskaną w trakcie spotka-

nia Stowarzyszenia, Radna skupi się 

na kontaktach bezpośrednich, sponta-

nicznych, ponieważ w poprzednich 

kadencjach dyżury, które pełniła nie 

cieszyły się zainteresowaniem Miesz-

kańców. 

A co z Powiatem? Czy to, że Gło-

goczów nie ma „swojego” radnego 

oznacza, że Głogoczów będzie pomi-

jany np. w inwestycjach powiato-

wych? Mamy nadzieję, że nie. Podję-

liśmy kontakt z nowowybranymi Rad-

nymi w celu przedstawienia najpil-

niejszych potrzeb społeczności Głogo-

czowa (m.in. chodnik przy drodze 

powiatowej oraz uregulowanie wła-

sności Starodroża). O efektach podję-

tych przez Stowarzyszenie działań 

poinformujemy w kolejnym wydaniu 

odNOWY. 

K r a j o b r a z  p o …  w y b o r a c h  

towych. Doprowadzenie do przeprowa-

dzenia remontu sali gimnastycznej oraz 

zagospodarowania terenu szkolnego 

(ogólnodostępne boisko do siatkówki). 

Integracji różnych środowisk działają-

cych na terenie naszej miejscowości. 

Zapewnieniu ubogim rodzinom odpo-

wiedniej pomocy socjalnej, która po-

zwoli im godnie żyć oraz zapewni dzie-

ciom optymalne warunki do rozwoju. 

Poprawie warunków nauczania w szko-

le: zmniejszenie liczebności uczniów w 

klasie, wyposażenie pracowni przedmio-

Wspieranie działań lokalnych organiza-

cji społecznych. 

Stworzenie trasy busa Włosań / Głogo-

czów / Mogilany / Kraków z możliwością 

rozszerzenia o Jaworzynę, Przymiarki i 

Stawy. 

Poprawa bezpieczeństwa przy drogach 

zarówno krajowych, jak i powiatowych 

oraz gminnych, poprzez np. zmianę na-

wierzchni, budowę chodników, instala-

cję oświetlenia czy budowę kładki nad 

Zakopianką. 

Oświetlenie i budowa chodnika przy 

drodze powiatowej w Głogoczowie 

(szczególnie w rejonie niebezpiecznych 

zakrętów). 

Budowa nowego przedszkola. 

Ostateczne uregulowanie kwestii zwią-

zanych z własnością "starej Zakopianki" 

oraz jej remontem. 

Rozwój wszystkich wsi z gminy Myśle-

nice poprzez lobbowanie na rzecz 

„inicjatywy lokalnej". 

Maksymalne wykorzystanie funduszy 

zewnętrznych, m.in. unijnych na takie 

cele jak np. Odnowa Centrów Wsi, edu-

kacja, kultura. 

Wyrównanie szans edukacyjnych dzieci 

wiejskich poprzez wspieranie działalno-

ści szkół i przedszkoli. 

P a n i  A g n i e s z k a  W ę g r z y n  w  s w o i m  p r o g r a m i e  

w y b o r c z y m  u m i e ś c i ł a :  

P a n i  W i e s ł a w a  S y r e k  

d e k l a r o w a ł a ,  ż e  d z i a ł a n i a  

b ę d z i e  k o n c e n t r o w a ł a  n a :  

http://www.glogoczow.pl/
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Status na rynku pracy (właściwe podkreślić) 

Płeć 

Telefon, e-mail 

Rozwój stron internetowych, platformy wymiany komunikacji 

2. Czy potrzebne są działania ukierunkowane na integrację Mieszkańców 
Głogoczowa? Jeśli tak, proszę wskazać które z działań uważa Pan/Pani za 
potrzebne.  

Tworzenie i rozwój lokalnej gazetki odNOWA 

Organizacja imprez integracyjnych: pikniki, imprezy kulturalne 

Twoje inne propozycje…………………………………………... 

Wyjazdy do  Teatru 

3. Czy odczuwa Pani/Pan potrzebę większego uczestnictwa w kulturze?  
Jeśli tak, w jakich działaniach chciałaby/chciałby Pani/Pan uczestniczyć 

Wyjazdy na koncerty Filharmonii 

Wyjazdy do muzeów 

Twoje inne propozycje…………………………………………... 

Proszę opisać dlaczego chce Pani/Pan uczestniczyć w wybranej formie aktywności 

oraz co  stoi obecnie na przeszkodzie podjęcia danej  aktywności samodzielnie.   

Wiek 

Osoba ucząca się, pracująca, bezrobotna, emeryt, rencista 

UWAGA! 

Podanie danych  kontak-

towych jest dobrowolne, 

umożliwi nam szybsze 

dotarcie w przypadku 

działań zgodnych z Pani/

Pana oczekiwaniami 

Szanowni Mieszkańcy, planując dalsze działania Stowarzyszenia, chcemy 
odpowiadać na Państwa potrzeby. Dlatego kierujemy prośbę o odpowiedz na 

kilka poniższych pytań. 

Ankietę można odesłać na adres Stowarzyszenia lub złożyć w WDK a także 
wysłać w formie scanu na adres: odnowa@glogoczow.pl.  

Na ankiety czekamy do 4.02 br. Państwa uwagi są dla nas niezwykle ważne. 

Kurs komputerowy-zakres…………………..poziom ………………………. 

1. Czy odczuwa Pan/Pani potrzebę uczestnictwa w kursach. Jeśli tak 
proszę zaznaczyć w jakich. 

Kurs układania kwiatów, stroików itp 

Kurs językowy: język……………..……….poziom…………….. 

Kurs ………………………………….……….podaj własną propozycję 

ODETNIJ I ODEŚLIJ DO STOWARZYSZENIA        
 

P O M Ó Ż  N A M  T W O R Z Y Ć  M A P Ę  G Ł O G O C Z O W A  

JESIENNE SPOTKANIE 

GŁOGOCZOWIAN 

W listopadzie w WDK odbyło się 

tradycyjne Jesienne Spotkanie 

Głogoczowian. Było to niezwykle 

rozśpiewane spotkanie, na którym 

poznaliśmy cudem odnaleziony „List 

dziadka Stanisława”. Mieliśmy również 

niebywałą przyjemność wysłuchać 

koncertu Orkiestry Dętej, która 

zaledwie 2 tygodnie wcześniej zajęła 

III miejsce w VI Powiatowym 

Przeglądzie Orkiestr Dętych. Również 

krótki recital Mateusza Szczurka zebrał 

gorące brawa i był inspiracją do 

zorganizowania samodzielnego 

koncertu, na który już dziś zapraszamy 

do Domu Kultury – koncert odbędzie 

się 5.02. w WDK. 

O r g a n i z a t o r e m  S p o t k a n i a 

Głogoczowian był Wiejski Dom 

Kultury, a w przygotowania włączyły 

się organizacje: OSP, KGW, SWIG 

oraz indywidualne osoby. 

Od wielu lat w naszych rozmowach i spotkaniach prze-

wija się problem braku mapy Głogoczowa z podziałem na 

dzielnice. Problem ten był również poruszany na spotka-

niach „Partnerstwo dla Głogoczowa”, dlatego spróbujemy 

się nim zająć – ale potrzebna nam jest do tego Wasza po-

moc. Poniżej znajdziecie wstępny wzór mapy – sprawdźcie, 

czy są dobrze zaznaczone dzielnice, zaproponujcie co jesz-

cze powinno znaleźć się na mapie. Na Wasze uwagi czeka-

my pod adresem: odnowa@glogoczow.pl oraz w trakcie 

spotkania  Stowarzyszenia w dniu 20.01. o godz. 18:00 

w WDK. 

mailto:odnowa@glogoczow.pl
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Droga do czarującego uśmiechu 

Stowarzyszenie Wspierania Inicja-

tyw Głogoczowa wspólnie z Radą Ro-

dziców Zespołu Placówek Oświato-

wych w Głogoczowie prowadzi stałe 

działania wspierające naukę języka an-

gielskiego dzieci i młodzieży. Efektem 

tych starań były dwa Projekty unijne 

prowadzone przez SWIG. To one stały 

się początkiem systematycznej nauki 

języka przez znaczną grupę uczniów. 

Obecnie w 4 grupach uczy się 52 

uczniów szkoły podstawowej oraz w 2 

grupach 18 uczniów gimnazjum. 

Wspólne działania Stowarzyszenia i 

Rady Rodziców dla dobra dzieci zosta-

ły docenione przez Komisję Funduszu 

ORANGE, która przyznała dotację na 

realizację Projektu ROK Z JĘZYKIEM 

ANGIELSKIM. 

-Dzięki środkom przekazanym przez 

Fundację ORANGE Stowarzyszenie 

zakupi zeszyty ćwiczeń dla uczniów 

grup dodatkowych oraz podręczniki, 

które będą stanowić dodatkowe mate-

riały dydaktyczne na zajęciach języko-

wych - mówi Katarzyna Sobecka-

Kromka, Przewodnicząca Rady Rodzi-

ców - Pewnym pomysłem zaczerpnię-

tym ze starych praktyk szkolnych jest to, 

iż podręczniki nie będą rozdawane 

uczniom, ale uczniowie będą z nich ko-

rzystać na zajęciach, dzięki temu mamy 

już zapewnione podręczniki do nauki w 

przyszłym roku. 

-Zaplanowałyśmy także wsparcie 

Biblioteki Szkolnej o pozycje literatury 

anglojęzycznej oraz organizację powia-

towego konkursu o którym napiszemy w  

kolejnym numerze odNOWY – dodaje 

Monika Kobus, prezes SWIG. 

Projekt ROK Z JĘZYKIEM AN-

GIELSKIM w Głogoczowie jest dowo-

dem na to, iż warto czerpać rozwiąza-

nia ze sprawdzonych metod, wdrażać 

nowoczesne środki dydaktyczne i po-

dejmować wspólne działania partner-

skie. Śmiało można powiedzieć, iż 

współpraca Stowarzyszenia Wspierania 

Inicjatyw Głogoczowa i Rady Rodzi-

ców jest współpracą wzorcową, przy-

noszącą wymierne efekty zarówno fi-

nansowe jak i te pozafinansowe. 

Kolejny 

Rok z językiem angielskim 

Droga do pięknego uśmiechu, o 

jakim marzy każdy z nas, rozpo-

czyna się już w życiu płodowym. 

Tworzące się zawiązki zęba potrze-

bują minerałów i witamin, aby wy-

tworzyć twardą i odporna strukturę 

tkanek zębowych. 

Dlatego kobieta w ciąży powinna 

spożywać pełnowartościowe pokar-

my. Nie bez znaczenia jest też stan 

uzębienia przyszłej mamy. Jeśli ma 

ona chore zęby z próchnicą, bakte-

rie z jamy ustnej kobiety przenikają 

do płodu. W tym odmiennym stanie 

należy zęby leczyć i jest to możli-

we nawet w znieczuleniu. 

O higienę milusińskich warto 

dbać od pierwszych dni życia 

dziecka, np: myć dziąsła gazikiem 

zwilżonym w naparze rumianku, 

później wprowadzać specjalne 

szczoteczki i pasty dla niemowląt, 

nie zawierające fluoru. 

Najistotniejsze jest, aby pamiętać 

o myciu zębów po podaniu dziecku 

pokarmu i nie poić ani nie karmić 

go słodkimi papkami, szczególnie 

w nocy. Stosowanie smoczków 

prowadzi często do poważnych 

wad zgryzu. 

Białe, zdrowe perełki w buzi 

każdego maluszka, będą najlep-

szym prezentem dla rodziców prze-

strzegających wskazówek.  

Lek.stom Magdalena Waga 

1 4  M y ś l e n i c k a  D r u ż y n a         
H a r c e r s k a  „ Z o ś k a ”   

Kontakt z nami:  
forum.glogoczow.pl  
tajfun1.4@buziaczek.pl  
tel: 507269546 
gg: 10237091 
 
http://14mdh.doodlekit.com/home 

 
Zbiórki 

Piątki godz. 16:00 WDK 

11-13.02.2011 
zimowisko w 
Trzemeśni 

 

Czy nasuwa się Wam ja-

kiś pomysł co to może 

być? Nie? To  już wyjaśniam. W 

wielkim skrócie jest to organizacja 

pożytku publicznego. Ale nie tylko. 

Bawimy się, poznajemy świat i lu-

dzi, staramy się zmieniać świat. W 

jaki sposób? Otóż okazując radość, 

pomagając biednym, pokazując, że 

nie warto być gburem zamkniętym 

w swoim własnym świecie. 

  W Głogoczowie istnieje 

drużyna harcerska już od 1999 roku. 

Co prawda bywało z nią różnie. Od 

s u k c e s ó w  n a  b i w a k a c h 

(zajmowaliśmy prawie same pierw-

sze miejsca w konkursach i biegach 

patrolowych) i dużej liczebności, aż 

do braku i zbiórek i chętnych.  

Teraz znowu ruszamy! Już od 

października regularnie prowadzimy 

zbiórki w Wiejskim Domu Kultury, 

dzięki życzliwości Pani Grażyny 

Głąb, która udostępniła nam salę. 

Braliśmy już udział w akcji charyta-

tywnej, podczas której zbieraliśmy 

żywność dla biednych rodzin. Ode-

braliśmy także Betlejemskie Światło 

Pokoju w Krakowie, którym podzie-

liliśmy się z rodziną i znajomymi. 

NASZE PLANY 

Chcemy, aby nas było więcej, 

choć i tak jest nas wielu (bo aż 

20). Po prostu można zrobić wię-

cej fajnych gier i zabaw, gdy jest 

liczniejsza grupa.  

Pojedziemy na biwaki. To jest 

naprawdę niesamowita przygoda, 

którą każdy harcerz powinien 

przeżyć.  

Będziemy kwestować podczas 

Wielkiej Orkiestry Świątecznej 

Pomocy.  

dh sam. Justyna Holewa   

http://forum.glogoczow.pl
mailto:tajfun1.4@buziaczek.pl
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T A T A R  Z  P O M I D O R Ó W  

P r z e p i s  P a n i  A g n i e s z k i  L e ś n i a k  

11 XI 2010 r. w trakcie Spotkania Mieszkańców w Domu 

Kultury,  uznanie gości zdobyły malutkie, „patriotyczne 

kanapeczki”. Na maleńkich tostach było po łyżeczce białego 

sera i Tatara z Pomidorów. Wyglądało pięknie a smakowa-

ło wyśmienicie. Wszystkim, którzy zasmakowali w tatarze 

podajemy przepis: 

TATAR Z  POMIDORÓW 

6 pomidorów, 4 ząbki czosnku, 1 cebula 

bazylia świeża, sól, pieprz 

Pomidory sparzyć, obrać ze skórki, 

wydrążyć nasiona. Odcedzić. Sam 

miąższ drobniutko pokroić w kostecz-

kę. Czosnek i cebulkę pokroić jeszcze 

drobniej. Przyprawić i wymieszać.  

Smacznego 

W każdym wydaniu 

będziemy zamieszczać 

jeden przepis. Może 

następnym będzie 

TWÓJ.  

Przyślij na adres 

odnowa@ glogoczow.pl 

HISTORIE ... od NOWA 

Zaproszenie do tańca... 

Czy zdarzyło się to w 

Głogoczowie, czy też w któ-

rejś z sąsiednich wsi, dziś już 

nie wiadomo. Nie jest to 

zresztą takie ważne. Ale fak-

tem jest, że w Glogoczowie 

było wielu bogatych gospoda-

rzy świadomych swej pozycji 

i majątku. Nosili się godnie i 

dumnie, mając w trosce, aby 

im nie uchybiono i też sami 

nie uchybili godniejszym lub 

równym sobie. Starali się też, 

aby ich dzieci znały dobre 

obyczaje, wiedziały kim są z 

domu. No i aby przypadkiem 

nie związały się z „dziadem”, 

co tyczyło się zarówno kan-

dydata na zięcia jak i synową. 

Zwłaszcza jak dziecko było 

jedynakiem, całą nadzieją i 

dumą rodziców. 

Tak też było i z Frankiem, 

który u swych rodziców był 

jedynym synem. A byli to 

gospodarze jedni z najbogat-

szych we wsi. Skoligaceni też 

i spokrewnieni z samymi bo-

gaczami i to nie tylko w swo-

jej wsi. Chłopak rósł od naj-

młodszych lat w staraniu i 

trosce ojca i matki. Nie bra-

kowało mu, jak to mówili, i 

ptasiego mleka. Toteż gdy 

wyrósł z lat dziecięcych po-

patrywały za nim wszystkie 

dziewczyny przesyłając 

uśmiechy, bo chłopak nie 

tylko, że był bogaty, ale i nad 

podziw przystojny. Wyrósł 

jak sosna w borze, wysoki i 

śmigły, jasna czupryna spada-

ła mu na czoło, a niebieskie 

jak niebo oczy przyciągały 

niewoląco. On jednak jakoś 

ku żadnej pannie szczególnie 

się nie miał. Nosił się dum-

nie, patrzył z wysoka. Nie 

dziwota - jedynak… Matka 

wprost rozmiłowała się w 

tym synu. Jak mogła, tak mu 

dogadzała i w jedzeniu i w 

przyodziewku. Z prawdziwą 

matczyną dumą patrzyła, jak 

zwijał się sprawnie przy robo-

cie, jak niósł chorągiew na 

procesji w kościele, jak tań-

cował na weselach. I oczy jej 

się śmiały i snuła marzenia o 

jego przyszłości. Prosiła ich 

też cała okolica na wesela, bo 

jak powiedziano spokrewnie-

ni i spowinowaceni byli z 

samymi bogatymi gospoda-

rzami, a taki drużba na wese-

lu to honor i nadzieja, a nóż 

druhna się spodoba i wtedy 

wszyscy przyjdą na Frankowe 

wesele. Ale jemu zwykle 

druhna się nie podobała... 

Choć obowiązek drużbaczki 

nakazywał bawić się ze swoją 

druhną przez całe wesele, nic 

było Frankowi po jednym 

tańcu dziewczynę zostawić i 

albo hulać z inną, albo pić z 

chłopakami, albo i wracać do 

chałpy, jak mu się wesele nie 

udało1. 

Było to pod koniec lata, 

kiedy znowu został zaproszo-

ny na wesele córki zamożne-

go gospodarza z sąsiedztwa 

jako pierwszy drużba. Znając 

jego wybredność co do 

dziewcząt, tym razem bardzo 

starannie dobrano mu partner-

kę. Panna była młodziutka, 

śliczna jak obrazek, a i z nie 

byle jakiej rodziny. Ani słowa 

rzec! Od razu też Franek bar-

dzo przypadł jej do gustu, że 

już w kościele nie mogła się 

powstrzymać, żeby na niego 

nie zerkać i potajemnie nie 

wzdychać. Z niepokojem też 

oczekiwała rozpoczęcia tań-

ców, obawiając się czy też 

sprosta takiemu tancerzowi za 

jakiego uchodził jej drużba. A 

całą wolą chciała! Kiedy więc 

zagrali pierwszy dla nich ka-

wałek, a drużba ujął ją w pa-

sie i poprowadził na izbę, 

kiedy ruszyli razem do obe-

rka, świat zdawał się jej wiro-

wać w oczach. Wydało się 

jej, że oto spełnia się jej naj-

większe marzenie. Po tym 

jednak tańcu drużba odpro-

wadził ją na miejsce, a sam 

poszedł kosztować gorzałki 

weselnej i gwarzyć z krew-

niakami. Upłynęło sporo cza-

su weselnego. Druhna sie-

działa za stołem, niekiedy 

tylko proszona do tańca przez 

jakiegoś starszego weselnika. 

Nie taki los pierwszej druhny-

Jak on cię nie prosi, to ty idź i 

weź go do tańca, przecie to 

nie ujma! Twoje dziś prawo z 

nim hulać!  

Dziewczyna obejrzała się 

wokół siebie, ale nie mogła 

rozeznać, kto z licznych gości 

mógł dać jej taką radę. Wi-

dząc w tym jakieś rozwiąza-

nie podniosła się i zbierając 

całą odwagę, podeszła do 

swojego drużby. 

My dziś drużbujemy, a ino 

raz żeśmy razem tańcowali! 

Chodźże mój drużbo do tań-

ca!  

Franek popatrzył zdziwio-

ny na dziewczynę. 

Nie mam ja w zwyczaju, 

żeby mnie dzieuchy brały do 

tańca – odpowiedział chłodno 

i odwrócił się do kompana. 

Dziewczyna zarumieniła się 

jak piwonia i chyłkiem wy-

mknęła na pole. 

Tańcz chłopcze, póki czas 

po temu. Nie odmawiaj jak 

cię dziewczyna prosi, bo 

przyjdzie taka tańcownica, 

której nie odmówisz – spokoj-

ny głos kobiecy odezwał się 

Frankowi za plecami. Odwró-

cił się zdziwiony. Przy nim 

stała niemłoda już kobieta, 

nie z wiejska kolorowo ubra-

na ale jakoś w szarej sukni, 

przepasana w pasie. 

Tańcz teraz, z dziewczyną, 

bo jak ja cię poproszę to ze 

mną zatańczysz... 

Frankowa matka, która 

akurat przybliżyła się ku sy-

nowi już miała splunąć z obu-

rzenia. „Tfu! Stara babo, z 

tobą miałby hulać mój jedy-

nak?!” Nie zdążyła jednak, 

gdyż kobieta zniknęła w tłu-

mie weselników. 

Minęła jesień i zima. W 

pewien wiosenny dzień obu-

dził się Franek jak zwykle 

przed świtaniem, kiedy 

pierwsze zorze rumieniły się 

na wschodzie. Dzień zapo-

wiadał się piękny, ale jemu 

jakoś ciężko było w głowie i 

boleśnie. Z trudem próbował 

podnieść się z łóżka i kiedy, 

opierając się o krawędź, w 

końcu podniósł się i stanął 

boso na podłodze, nagle świat 

zawirował mu w oczach jak 

w szalonym tańcu, coś ścisnę-

ło go w boku i ogarnęła go 

nieprzenikniona ciemność. 

Nie pomogła miejscowa 

znachorka. Nie pomógł dok-

tor z miasta. Po tygodniowej 

chorobie chłopak, nie ock-

nąwszy się, umarł. 

 

Autor: E. D. 

1 Udało gwar. – w znaczeniu : 

spodobało. 
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„Sukces wydaje się być w dużej mierze 

kwestią wytrwania gdy inni rezygnują” 

                                                           

William Feather 

Stowarzyszenie 

Wspierania Inicjatyw Głogoczowa 

 

Kolarze LKS Iskra Głogoczów aktywnie 

spędzają okres zimowy, przygotowując się 

do sezonu kolarskiego 2011. 

Przygotowania rozpoczęto pod koniec 

listopada. Zawodnicy kat. Elite uzupełniają 

trening startami w wyścigach kolarstwa 

przełajowego. 

W wyścigu Pucharu Polski w Myszko-

wie: Tomasz Sikora zajął 14 m, Piotr Tylek - 

23 m,, Łukasz Skałka (jun. mł.) zajął 21 

m.,w Gościęcinie k. Opola: Mateusz Tylek 

zajął 9 m ( 6 m z Polaków), T. Sikora -  11 

m (7 m z Polaków). W Głogówku w dn. 

19.12.: M. Tylek zajął 7 m, wśród Polaków 

był na 5 m. Miał też wystartować T. Sikora 

niestety już na rozgrzewce odnowiła mu się 

„Piłkarska” kontuzja kolana, co uniemożli-

wiło mu start w tej imprezie i pewnie kilku 

najbliższych. Wielka szkoda, bo przygoto-

wywał się do Mistrzostw Polski w kolar-

stwie przełajowym, które odbędą się 

8.01.2011 r., wiązał z tym startem duże na-

dzieje.  

Józef Tylek 

Drużyna seniorów Iskry po 

dwóch nieudanych sezonach 

znalazła się w najniższej kla-

sie rozgrywek. Był to poważ-

ny cios dla klubu, który nie 

tak dawno rywalizował prze-

cież w A-klasie. Zarząd pod-

jął stanowcze kroki: przed 

rozpoczęciem sezonu zespół 

objął nowy trener, Grzegorz 

Bochenek, nauczyciel wycho-

wania fizycznego ze szkoły w 

Krzywaczce, osoba dotych-

czas nie związana ze środowi-

skiem trenerskim. Ruch ten 

okazał się strzałem w dziesiąt-

kę, gdyż w siedmiu rozegra-

nych meczach zespół zanoto-

wał sześć zwycięstw i jeden 

remis. Jest zdecydowanym 

liderem C-klasy i głównym 

kandydatem do awansu! Suk-

cesów tych nie byłoby z pew-

nością bez powrotu 

d o ś w i a d c z o n y c h 

graczy na czele z 

Marcinem Tylkiem, 

Mariuszem Murzy-

nem czy też Ada-

mem Sroką. O sile 

zespołu decydują 

również zawodnicy 

z Krzywaczki, a Jarosław Sta-

rowicz z siedmioma bramka-

mi jest najlepszym strzelcem 

drużyny. 

Wszystkie drużyny Iskry 

do tej pory nie miały własne-

go boiska i mecze w roli go-

spodarza rozgrywały na wy-

najętych obiektach, ostatnio 

na terenach centrum sporto-

wego w Myślenicach. Sytu-

acja ta powinna wkrótce się 

zmienić. Powstała już nowa 

płyta boiska, w planach jest 

budynek klubowy, a z czasem 

też niewielka trybuna by kibi-

ce w dobrych warunkach mo-

gli oglądać popisy naszych 

piłkarzy. 

Z niecierpliwością czeka-

my na wiosenne rozgrywki! 

Mariusz Szlachetka 

„Iskra Głogoczów”  

podsumowanie 

sezonu jesiennego 

STATYSTYKI 

DRUŻYNY 
Mecze Wygrane Remisy Porażki Pkt. Bramki Bilans 

Spotkania  

u siebie 
4 4 0 0 12 14-1 13 

Spotkania  

wyjazdowe 
3 2 1 0 7 11-5 6 

Wszystkie 

spotkania 
7 6 1 0 19 25-6 19 

Poszukiwane, 

Poszukiwani 
Nowi 

członkowie  

Stowarzyszenia 

Wspierania  

Inicjatyw 

Głogoczowa 

Twoja szansa 
wpływu na 

rzeczywistość 

Spotkania w każdy przed-

ostatni czwartek miesiąca 

o godz 18:00  

w WDK Głogoczów 

Oferujemy 

Działalność/współpracę w 

dynamicznie rozwijającej się 

organizacji non-profit 

Współpracę ze specjalistami z 

zarządzania, księgowości, funduszy 

unijnych itd. 

Pracę w wolnym czasie 

www.glogoczow.pl 

Oczekujemy 

Chęci do pracy 

Kreatywności 

Masz pomysł 

na logo KS Iskra?  

Napisz: iskragol@onet.pl 

Kolarze LKS Iskra Głogoczów  
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Usługi asenizacyjne, wywóz nieczystości  

usługi w zakresie wywozu odpadów 

płynnych, wywóz szamb  

obsługa klientów indywidualnych, instytucji i firm 

jednorazowy transport do 7m³ nieczystości 

Nasze usługi świadczymy na terenie wielu gmin m.in. Myślenice, 

Wadowice, Sułkowice, 

Lanckorona, Kalwaria 

Zebrzydowska  

 

 

SPRZEDAŻ BIŻUTERII SREBRNEJ 
 I SZTUCZNEJ 

wt - pt: 9:00 - 18:00    sb: 8:00 - 14:00  

 

 

 

 

Usługi budowlane 

Sprzedaż okien, moskitier, rolet, żaluzji  

Montaż i serwis gwarancyjny 

Serwis pogwarancyjny, przeglądy 

www.geoquest.pl 

 

Złomowanie pojazdów - wystawiamy zaświadczenia  

do Urzędu Komunikacji 
 

Sprzedaż części nowych i używanych 
 

Sklep internetowy: www.demot.pl 
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Lek. Stomatolog Magdalena Waga 

tel. 607 455 432  

Godz. przyjęć: pn 9-15, wt 14:30-20, 

śr. 14-20, czw. 12-20, pt 12-20   

Lek. Stomatolog Ryszard Szyba 

tel. 502 312 362   

Godz. przyjęć pn 15-20, wt 9-14, śr 9-13 

 

 

 

GABINET STOMATOLOGICZNY „Pełny Uśmiech” 

Rok założenia 2003  

Mogilany ul. Bartłomieja Apostoła 4 (bud. poczty) 

Zakres usług: 

Stomatologia dziecięca 

Stomatologia estetyczna  

Nowoczesne leczenie kana-

łowe 

Chirurgia  

Protetyka  

NOWOŚĆ: WYBIELANIE NA 1 WIZYCIE 

IMPLANTY,  

PROTEZY NA IMPLANTACH  

RTG rentgen punkto-

wy zębów 

 Zdjęcie w 2 min. 

 Niska dawka  

promieniowania   

OFERUJEMY DARMOWE PRZEGLĄDY      

w
w

w
.p

eln
y
u

sm
iech

.p
l 

 

Zeznania PIT roczne 

Rozliczenia dotacji unijnych  

Pełny zakres usług rachunkowych  

Myślenice ul. Ogrodowa 2A 
(vis a vis Domu Rzemiosła) 

tel. 605 253 588   anna.wywrot@gmail.com 

 www.eurofin.info.pl  

Głogoczów 588 

Czynne: pn—pt 16—20, Sb 8—14  

tel./fax: 12 274 23 06 

727 395 395, 609 078 740  

 

32-400 MYŚLENICE  

ul. Cegielskiego 3,    (baza firmy Efekt-BIS)  

 

(materiały budowlane i wykończeniowe, ceramika, 

 pokrycia dachowe, ocieplenia, elewacje,  narzędzia) 

pn-pt 7:00—17:00; sb 7:00—14:00 


